

# 2015

## 广东统计年鉴 Guangdong Statistical Yearbook



广东省统计局  
国家统计局广东调查总队



中国统计出版社  
China Statistics Press

# 广东统计年鉴

GUANGDONG STATISTICAL YEARBOOK

2015

( 总第 31 期 No.31 )

广东省统计局  
国家统计局广东调查总队

Statistics Bureau of Guangdong Province  
Guangdong Survey Office of National Bureau of Statistics

 中国统计出版社  
China Statistics Press

©中国统计出版社 2015

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

©2015 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

#### 图书在版编目 (C I P ) 数据

广东统计年鉴. 2015 : 汉英对照 / 广东省统计局, 国家统计局广东调查总队编.

-- 北京 : 中国统计出版社, 2015.8

ISBN 978-7-5037-7508-6

I . ①广…

II. ①广… ②国…

III. ①统计资料—广东省—2015—年鉴—汉、英

IV. ①C832.65-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2015)第 189529 号

#### 广东统计年鉴-2015

作 者 / 广东省统计局 国家统计局广东调查总队

责任编辑 / 余竞雄 熊威

封面设计 / 广州九禾教育信息咨询有限公司

出版发行 / 中国统计出版社

地 址 / 北京市丰台区西三环南路甲 6 号 邮政编码 / 100073

电 话 / 邮购 (010) 63376909 书店 (010) 68783171

网 址 / <http://www.zgt.jcbs.com>

印 刷 / 广州星河印刷有限公司

经 销 / 新华书店

开 本 / 890mm×1240mm 1/16

字 数 / 1510 千字

印 张 / 42.5

版 别 / 2015 年 8 月第 1 版

版 次 / 2015 年 8 月第 1 次印刷

定 价 / 460.00 元

本书附同版本 CD-ROM 一张，光盘内容以书面文字为准。

如有印装差错，由本社发行部调换。

2015

# 编者说明

一、《广东统计年鉴—2015》(以下简称《年鉴》)系统收录了全省及各市、县(区)2014年经济、社会各方面的统计数据，以及1978年以来各个主要时期全省主要统计数据，是一部全面反映广东国民经济和社会发展情况的资料性年刊。

二、本《年鉴》正文内容分为21个篇章，即：1.综合；2.国民经济核算；3.人口；4.就业和工资；5.固定资产投资；6.对外经济；7.能源、资源和环境；8.财政、银行和保险；9.价格；10.人民生活；11.农业；12.工业；13.建筑业；14.运输和邮电；15.批发零售业；16.住宿餐饮业和旅游；17.教育和科技；18.文化和体育；19.卫生、社会福利、社会保障和其他；20.区域经济主要指标；21.县(市)区主要经济指标。同时，附录有4个篇章：1.部分省(市)主要统计指标；2.中国香港特别行政区和中国澳门特别行政区主要统计资料；3.中国台湾省主要统计指标；4.部分国家和地区主要统计资料。为方便读者使用，各篇章前设有《简要说明》，对本篇章的主要内容、资料来源、统计范围、统计方法以及历史变动情况予以简要概述，篇末附有《主要统计指标解释》。

三、本《年鉴》资料主要来自政府各级统计局、国家统计局调查总队的各种定期统计报表和抽样调查资料；部分资料来自中央部属单位和省直有关部门。附录资料根据国家统计局有关资料整理。

四、本年鉴涉及珠江三角洲、东翼、西翼和山区的具体划分为：

珠江三角洲包括：广州、深圳、珠海、佛山、江门、东莞、中山、惠州和肇庆。

东翼指汕头、汕尾、潮州和揭阳。

西翼指湛江、茂名和阳江。

山区指韶关、河源、梅州、清远和云浮。

五、资料中所使用的度量衡单位，除灌溉、播种面积照顾我国使用习惯继续用“亩”为单位外，其余均采用国际统一标准计量单位。

六、本年鉴中部分数据合计数或相对数由于单位取舍不同而产生的计算误差，均未做机械调整。

七、本《年鉴》统计表中的符号使用说明：

“...”表示数据不足本表最小单位数；

“#”表示其中主要项；

“空格”表示该项统计指标数据不详或无该项数据；

“①”表示本表下有注解。

八、与2014年版《广东统计年鉴》相比较，本《年鉴》在内容上主要做了如下修订：将原“就业人员和工资”篇章名称改为“就业和工资”；原“价格指数”篇章名称改为“价格”；“人民生活”按照新的城乡一体化住户收支与生活状况调查制度进行调整；“区域主要经济指标”篇章增加粤东西北地区的统计指标；根据2013年第三次经济普查数据对历史数据进行调整；根据新的部门报表制度对个别专业内容进行了调整，增加反映经济转型升级的统计指标。

本《年鉴》在整理编辑过程中，得到省直有关部门和单位的大力支持，在此表示感谢！

## EDITOR'S NOTES

I. Guangdong Statistical Yearbook 2015 (hereinafter referred to as the Yearbook) is an annual statistical publication, which reflects comprehensively the economic and social development of Guangdong Province. It covers data for 2014 and key statistical data in some historically important years since 1978 at the provincial level and the local levels of city, county and district.

II. The Yearbook contains twenty –two chapters: 1.General Survey; 2. National Accounts; 3. Population; 4. Employment and Wages; 5. Investment in Fixed Assets; 6. Foreign Trade and Economic Cooperation ; 7. Energy, Resources and Environment ; 8. Government Finance, Banking and Insurance; 9. Price; 10. People's Living Conditions; 11. Agriculture; 12. Industry; 13. Construction; 14. Transport, Postal and Telecommunication Services; 15. Wholesale , Retail Trades and Tourism; 16. Hotels, Catering Services and Tourism ; 17. Education, Science and Technology; 18 Culture and Sports. 19. Public Health, Social Welfare, Social Insurance and Others; 20. Main Economic Indicators of Economic Regions; 21. Main Economic Indicators of Counties (County-level Cities) and Districts. Meanwhile, four chapters are listed as appendices: 1. Main Statistical Indicators of Some Provinces and Municipalities; 2. Main Statistics of Hong Kong and Macao Special Administrative Regions; 3. Main Statistical Indicators of Taiwan Province; 4. Main Statistics of Some Countries and Territories. To facilitate readers, the Brief Introduction at the beginning of each chapter provides a summary of the main contents of the chapter, data sources, statistical scope, statistical methods and historical changes. At the end of each chapter, Explanatory Notes on Main Statistical Indicators are included.

III. The data in the Yearbook are mainly obtained from regular statistical reports and sample surveys conducted by the statistical bureaus of all levels of government and the Survey Office of the National Bureau of Statistics in Guangdong. Some data are collected from the departments of the central government and the provincial government. Data in the appendices are compiled from statistical publications published by the National Bureau of Statistics and other sources.

IV. The pearl river delta, east wing, west wing and mountainous areas in the Yearbook are divided as following:

The pearl river delta include Guangzhou, Shenzhen, Zhuhai, Foshan, Jiangmen, Dongguan, Zhongshan, Huizhou and Zhaoqing.

The east wing includes Shantou, Shanwei, Chaozhou and Jieyang.

The west wing includes Zhanjiang, Maoming and Yangjiang.

The mountainous areas include Shaoguan, Heyuan, Meizhou, Qingyuan and Yunfu.

V. The units of measurement used in the Yearbook are internationally standard measurement units, except that the unit of cultivated land and sown areas uses "mu" with regard to the Chinese tradition.

VI. Statistical discrepancies on totals and relative figures due to rounding are not adjusted in the Yearbook.

VII. Notations used in the Yearbook:

" … " indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table;

" # " indicates a major breakdown of the total;

" blank space " indicates that the data are unknown or are not available;

" ① " indicates footnotes at the end of the table.

VIII. In comparison with Guangdong Statistical Yearbook 2014, following revisions have been made in this new version in terms of the statistical contents and in editing: The Chinese name of "Employment and Wages" is changed. The original chapter of "Price Indices" is changed with "Prices" ; and the chapter of "People's Living" has been greatly adjusted according to the integrated households survey; and the chapter of " Major Economic Region" has included main economic indicators of total data of the east and west wings and mountainous areas; Some data has been adjusted according to the third economics census of Guangdong Province; According to the new departmental reporting system, some professional contents have been adjusted.

Acknowledgements: our gratitude goes to relevant departments and units under the provincial government, from which we have received tremendous support when compiling the Yearbook.

# 《广东统计年鉴—2015》

## 编委会和编辑出版人员

### 编委会

主任：幸晓维 叶健夫

副主任：彭启鹏 朱遂文 杨晓婷 刘智华 张穗汉

梁彦 叶建新 邱俊

刘发麟 赵建华 黄碧玲 邓远军 魏咏梅

赖国扬

编委(以姓氏笔画为序)：

王彪 王蜜 王文森 王丽莹 王国伟

刘广荣 刘寿生 孙华标 李珠桥 杨凡

杨少浪 邱国祥 张锦平 陈新 徐谦

黄日何 黄俊彪 蓝品良

### 编辑工作人员

编辑部主任：王文森 刘寿生 马建强

责任编辑：彭惜君 国剑敏

编辑人员(以姓氏笔画为序)：

马佳 王晴 王学良 王科欣 叶卫红

田明 田志峰 吕琼 李良胜 李金晶

李昭曼 李奕思 余少玲 余盛鸿 邹聪

宋子鹏 张显华 陈丽芬 陈瑞光 罗文锋

国剑敏 周媛媛 郑瑶 洪秀霞 黄平光

黄春红 曹文群 彭惜君 傅晶蔚 谢洪芳

赖秋云 赖晓燕 翟丰

英文翻译：周前

出版发行人员：徐谦

# Guangdong Statistical Yearbook – 2015

## EDITORIAL BOARD AND STAFF

### **Editorial Board**

Chairmen: Xing Xiaowei Ye Jianfu

Vice-chairmen: Peng Qipeng Zhu Suiwen Yang Xiaoting Liu Zihua  
Zhang Suihan Liang Yan Ye Jianxin Qiu Jun  
Liu Falin Zhao Jianhua Huang Biling Deng Yuanjun Wei Yongmei  
Lai Guoyang

Editorial Board: (in order of number of strokes of the Chinese character of the surname)

Wang Biao Wang Mi Wang Wensen Wang Liying Wang Guowei  
Liu Guangrong Liu Shousheng Sun Huabiao Li Zhuqiao Yang Fan  
Yang Shaolang Qiu Guoxiang Zhang Jinping Chen Xin Xu Qian  
Huang Rihe Huang Junbiao Lan Pinliang

### **Editorial Staff**

Editors-in-chief: Wang Wensen Liu Shousheng Ma Jianqiang

Coordinators: Peng Xijun Guo Jianmin

Editorial Staff: (in order of number of strokes of the Chinese character of the surname)

Ma Jia Wang Qing Wang Xueliang WangKexin Ye Weihong  
Tian Ming Tian Zhifeng Lu Qiong Li Liangsheng Li Jinjing  
Li Zhaoman Li Yisi Yu Shaoling Yu Shenghong Zou Cong  
Song Zipeng Zhang Xianhua Chen Lifen Chen Ruiguang Luo Wenfeng  
Guo Jianmin Zhou Yuanyuan Zheng Yao Hong Xiuxia Huang Pingguang  
Huang Chunhong Cao Wenqun Peng Xijun Fu Jingwei Xie Hongfang  
Lai Qiuyun Lai Xiaoyan Zhai Feng

English Translator: Zhou Qian

**Publishing Staff:** Xu Qian



# 目 录

## CONTENTS

### 一、综合

#### **General Survey**

简要说明 .....	(2)
<i>Brief Introduction</i>	
1-1 行政区划 (2014 年) .....	(3)
<i>Divisions of Administrative Areas (2014)</i>	
1-2 国民经济和社会发展总量与速度指标 .....	(4)
<i>Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development and Growth Rates</i>	
1-3 国民经济和社会发展结构指标 .....	(12)
<i>Composition Indicators of National Economic and Social Development</i>	
1-4 国民经济和社会发展主要指标占全国比重 .....	(16)
<i>Percentage of National Total of Main Indicators of Economic and Social Development of Guangdong</i>	
1-5 各部门机构数 .....	(18)
<i>Grassroots Units in Various Sectors</i>	
1-6 法人和产业活动单位数 .....	(19)
<i>Number of Corporate Units and Industrial Establishments</i>	
1-7 各市法人和产业活动单位数 .....	(20)
<i>Number of Corporate Units and Industrial Establishments by City</i>	
1-8 按行业和登记注册类型分组的法人单位数 (2014 年) .....	(21)
<i>Number of Corporate Units by Sector and by Status of Registration (2014)</i>	
1-9 各市按机构类型分法人单位数 (2014 年) .....	(25)
<i>Number of Corporate Units by Type by City (2014)</i>	
1-10 各市按行业分法人单位数 (2014 年) .....	(26)
<i>Number of Corporate Units by Sector by City (2014)</i>	
1-11 各市按注册类型分法人单位数 (2014 年) .....	(30)
<i>Number of Corporate Units by Status of Registration by City (2014)</i>	
1-12 民营经济主要指标 .....	(34)
<i>Main Indicators on Private Economy</i>	
1-13 规模以上服务业企业财务指标 .....	(35)
<i>Main Financial Indicators of Service Enterprises above the Designated</i>	
1-14 规模以上服务业企业分行业主要指标 (2014 年) .....	(36)
<i>Main Indicators of Service Enterprises above Designated Size by Sector(2014)</i>	
1-15 各市规模以上服务业企业主要指标 (2014 年) .....	(44)
<i>Main Indicators of Service Enterprises above Designated Size by City (2014)</i>	
主要统计指标解释 .....	(48)
<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicators</i>	



## 二、国民经济核算

### National Economic Accounts

简要说明 .....	(52)
<i>Brief Introduction</i>	
2-1 地区生产总值 .....	(53)
<i>Gross Domestic Product</i>	
2-2 地区生产总值指数 (上年=100) .....	(54)
<i>Indices of Gross Domestic Product (preceding year=100)</i>	
2-3 地区生产总值指数 (1978年=100) .....	(55)
<i>Indices of Gross Domestic Product (1978=100)</i>	
2-4 地区生产总值产业构成 .....	(56)
<i>Composition of Gross Domestic Product by Industry</i>	
2-5 三次产业贡献率 .....	(57)
<i>Share of the Contributions of the Three Strata of Industry</i>	
2-6 三次产业对地区生产总值增长的拉动 .....	(58)
<i>Contribution of the Three Strata of Industry to GDP Growth</i>	
2-7 地区生产总值项目结构 .....	(59)
<i>Components of Gross Domestic Product</i>	
2-8 各行业增加值构成项目 (2014年) .....	(60)
<i>Components of Value Added by Sector (2014)</i>	
2-9 支出法地区生产总值 .....	(61)
<i>Gross Domestic Product by Expenditure Approach</i>	
2-10 资本形成总额及构成 .....	(62)
<i>Gross Capital Formation and Its Composition</i>	
2-11 最终消费及构成 .....	(63)
<i>Final Consumption Expenditure and Its Composition</i>	
2-12 三大需求对地区生产总值增长的贡献率和拉动 .....	(64)
<i>Contribution Share and Contribution of the Three Components of GDP to GDP Growth</i>	
2-13 人均地区生产总值及人均消费水平 .....	(65)
<i>Per Capita Gross Domestic Product and Consumption</i>	
2-14 人均地区生产总值及人均消费水平指数 .....	(66)
<i>Indices of Per Capita Gross Domestic Product and Consumption</i>	
2-15 各市地区生产总值 .....	(67)
<i>Gross Domestic Product by City</i>	
2-16 各市地区生产总值指数 .....	(68)
<i>Indices of Gross Domestic Product by City</i>	
2-17 各市第三产业增加值 .....	(69)
<i>Value-added of the Tertiary Industry by City</i>	
2-18 各市第三产业增加值指数 .....	(70)
<i>Indices of Value-added of the Tertiary Industry by City</i>	
2-19 各市地区生产总值 (2014年) .....	(71)
<i>Gross Domestic Product by City (2014)</i>	
2-20 各市地区生产总值增长速度 (2014年) .....	(73)
<i>Growth Rates of Gross Domestic Product by City (2014)</i>	



2-21 各市地区生产总值产业构成 (2014 年) .....	(75)
<i>Composition of Gross Domestic Product by Industry by City (2014)</i>	
2-22 各市支出法地区生产总值 (2014 年) .....	(76)
<i>Gross Domestic Product by Expenditure Approach by City (2014)</i>	
2-23 各市资本形成总额及构成 (2014 年) .....	(77)
<i>Gross Capital Formation and Its Composition by City (2014)</i>	
2-24 各市最终消费及构成 (2014 年) .....	(78)
<i>Final Consumption Expenditure and Its Composition by City (2014)</i>	
2-25 各市人均地区生产总值 .....	(79)
<i>Per Capita Gross Domestic Product by City</i>	
2-26 各市人均地区生产总值指数 .....	(80)
<i>Indices of Per Capita Gross Domestic Product by City</i>	
2-27 各市人均地区生产总值指数 .....	(81)
<i>Indices of Per Capita Gross Domestic Product by City</i>	
主要统计指标解释 .....	(82)
<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicators</i>	

### 三、人口

#### **Population**

简要说明 .....	(88)
<i>Brief Introduction</i>	
3-1 人口主要指标 .....	(89)
<i>Main Population Indicators</i>	
3-2 年末户籍总人口 .....	(90)
<i>Total Population with Residence Registration at the Year-end</i>	
3-3 人口自然变动情况 .....	(91)
<i>Status of Natural Population Changes</i>	
3-4 户籍人口迁移变动情况 .....	(92)
<i>Status of Migrant Changes</i>	
3-5 各市年末常住人口数 .....	(93)
<i>Permanent Population at the Year-end by City</i>	
3-6 各市城镇人口占常住人口的比例 .....	(94)
<i>Proportion of Urban Population to Permanent Population by City</i>	
3-7 各市年末户籍人口数 (2014 年) .....	(95)
<i>Total Population with Residence Registration at the Year-end by City (2014)</i>	
3-8 各市年末户籍迁移人口数 (2014 年) .....	(96)
<i>Number of Migrant Population at the Year-end by City (2014)</i>	
主要统计指标解释 .....	(97)
<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicators</i>	

### 四、就业和工资

#### **Employment and Wages**

简要说明 .....	(100)
<i>Brief Introduction</i>	



4-1	就业人员主要指标 .....	(101)
	<i>Main Indicators of Employed Persons</i>	
4-2	就业人员年末人数 .....	(102)
	<i>Number of Employed Persons at the Year-end</i>	
4-3	按各种分组的就业人员年末人数 .....	(103)
	<i>Number of Employed Persons at the Year-end by Grouping</i>	
4-4	各市就业人员年末人数 .....	(104)
	<i>Number of Employed Persons at the Year-end by City</i>	
4-5	各市按三次产业分就业人员年末人数 .....	(105)
	<i>Number of Employed Persons at the Year-end by Strata of Industry by City</i>	
4-6	城镇单位就业人员年末人数 (2014 年) .....	(106)
	<i>Number of Employed Persons in Urban Units at the Year-end (2014)</i>	
4-7	各市城镇单位就业人员和在岗职工 (2014 年) .....	(108)
	<i>Number of Employed Persons and of Fully Employed Staff and Workers in Urban Units by City (2014)</i>	
4-8	各市城镇单位各行业在岗职工年末人数 (2014 年) .....	(109)
	<i>Number of Fully Employed Staff and Workers in Urban Units at the Year-end by Sector and by City (2014)</i>	
4-9	城镇单位女性就业人员年末人数 (2014 年) .....	(112)
	<i>Number of Females Employed in Urban Units at the Year-end (2014)</i>	
4-10	城镇单位职工工资总额与年平均工资 .....	(113)
	<i>Total Wages Bill and Average Wage of Staff and Workers in Urban Units</i>	
4-11	各市城镇单位就业人员工资总额和在岗职工年平均工资(2014 年) .....	(114)
	<i>Earnings of Employed Persons and Wages of Fully Employed Staff and Workers in Urban Units by City (2014)</i>	
4-12	城镇单位就业人员工资总额 (2014 年) .....	(115)
	<i>Earnings of Employed Persons in Urban Units (2014)</i>	
4-13	城镇单位在岗职工工资总额 (2014 年) .....	(116)
	<i>Total Wages Bill of Fully Employed Staff and Workers in Urban Units (2014)</i>	
4-14	城镇单位就业人员年平均工资 (2014 年) .....	(117)
	<i>Average Earning of Employed Persons in Urban Units (2014)</i>	
4-15	城镇单位在岗职工年平均工资 (2014 年) .....	(118)
	<i>Annual Average Wage of Fully Employed Staff and Workers in Urban Units (2014)</i>	
4-16	各市年末城镇登记失业人数和失业率 .....	(119)
	<i>Number of Registered Unemployed Persons and Unemployment Rate in Urban Area at the Year-end by City</i>	
	主要统计指标解释 .....	(120)
	<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicators</i>	

## 五、固定资产投资

### Investment in Fixed Assets

	简要说明 .....	(124)
	<i>Brief Introduction</i>	
5-1	固定资产投资主要指标 .....	(125)
	<i>Main Indicators of Investment in Fixed Assets</i>	
5-2	固定资产投资总额 .....	(126)
	<i>Investment in Fixed Assets</i>	



5-3	按资金来源和构成分固定资产投资 .....	(127)
	<i>Investment in Fixed Assets by Source of Funds and Structure of Investment</i>	
5-4	按构成分固定资产投资 (2014 年) .....	(128)
	<i>Investment in Fixed Assets by Structure of Investment (2014)</i>	
5-5	各市固定资产投资额 .....	(129)
	<i>Investment in Fixed Assets by City</i>	
5-6	各市按项目和房地产开发分固定资产投资 .....	(130)
	<i>Investment in Fixed Assets by Urban and Real Estate Development and by City</i>	
5-7	各市按登记注册类型分固定资产投资 (2014 年) .....	(131)
	<i>Investment in Fixed Assets by Status of Registration and City (2014)</i>	
5-8	各市按主要行业分固定资产投资 (2014 年) .....	(133)
	<i>Investment in Fixed Assets by Sector and by City (2014)</i>	
5-9	国有经济固定资产投资主要指标 .....	(136)
	<i>Main Indicators of Investment in Fixed Assets of State-owned Economy</i>	
5-10	基础产业和基础设施完成投资额 .....	(137)
	<i>Completed Investment in Basic Industries and Infrastructure</i>	
5-11	按行业分固定资产投资主要指标 (2014 年) .....	(138)
	<i>Main Indicators of Investment in Urban Area by Sector (2014)</i>	
5-12	各行业财务拨贷款资金来源主要指标 (2014 年) .....	(141)
	<i>Main Indicators on Sources of Funds and Loans for Investment by Sector (2014)</i>	
5-13	各市财务拨贷款资金来源主要指标 (2014 年) .....	(144)
	<i>Main Indicators on Sources of Funds and Loans for Investment by City (2014)</i>	
5-14	各市按构成和建设性质分固定资产投资 (2014 年) .....	(145)
	<i>Investment in Fixed Assets in Urban Area by Composition of Funds, Type of Construction and City (2014)</i>	
5-15	各市农业、能源、原材料、运输邮电业投资和比重 (2014 年) .....	(146)
	<i>Volume and Proportion of Investment in Capital Construction of Agriculture, Energy, Raw Materials, Transport, Post and Telecommunications (2014)</i>	
5-16	各市工业投资和比重 (2014 年) .....	(147)
	<i>Investment in Industry and Proportion by City (2014)</i>	
5-17	投资效益指标 .....	(148)
	<i>Indicators on Investment Efficiency</i>	
5-18	新增主要生产能力或效益 .....	(149)
	<i>Newly Increased Production Capacity or Efficiency</i>	
5-19	各市建筑面积及价值 (2014 年) .....	(150)
	<i>Floor Space and Value of Buildings by City (2014)</i>	
5-20	房地产开发主要指标 .....	(151)
	<i>Main Indicators on Real Estate Development</i>	
5-21	房地产开发投资情况 (2014 年) .....	(152)
	<i>Investment in Real Estate Development (2014)</i>	
5-22	房地产开发房屋建筑面积及价值 (2014 年) .....	(152)
	<i>Floor Space and Value of Buildings in Real Estate Development (2014)</i>	
5-23	各市房地产开发投资情况 (2014 年) .....	(153)
	<i>Investment in Real Estate Development by City (2014)</i>	
5-24	各市房地产开发房屋建筑面积及价值 (2014 年) .....	(154)
	<i>Floor Space and Value of Buildings in Real Estate Development by City (2014)</i>	



5-25 按用途分商品房屋销售面积 (2014 年) .....	(155)
Floor Space of Commercialized Buildings Sold by Use(2014)	
5-26 按用途分商品房屋销售额 (2014 年) .....	(155)
Sales Volume of Commercialized Buildings Sold by Use(2014)	
5-27 各市商品房屋销售情况 (2014 年) .....	(156)
Sales of Commercial Buildings by City(2014)	
主要统计指标解释 .....	(157)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

## 六、对外经济

### Foreign Economy

简要说明 .....	(162)
Brief Introduction	
6-1 对外经济主要指标 .....	(163)
Main Indicators of Foreign Trade and Economic Cooperation	
6-2 人民币对主要外币年平均汇价 .....	(164)
Annual Average Exchange Rates of RMB Yuan against Main Convertible Currencies	
6-3 进出口总额 .....	(165)
Total Value of Imports and Exports	
6-4 按贸易方式和经济类型分的进出口额 .....	(166)
Total Value of Imports and Exports by Customs Regime and Ownership Type	
6-5 按产品类型分的进出口额 .....	(167)
Total Value of Imports and Exports by Product Type	
6-6 广东同主要国家 (地区) 进出口额 .....	(168)
Total Value of Imports and Exports with Main Countries and Regions	
6-7 进出口市场结构 .....	(169)
Market Structure of Imports and Exports	
6-8 进出口商品分类金额 .....	(171)
Total Value of Imports and Exports by Category of Commodities	
6-9 出口主要商品数量和金额 .....	(174)
Main Export Commodities in Volume and Value	
6-10 进口主要商品数量和金额 .....	(176)
Volume and Value of Main Import Commodities	
6-11 各市出口总额 .....	(178)
Total Value of Exports by City	
6-12 各市进口总额 .....	(179)
Total Value of Imports by City	
6-13 各市外商投资企业出口总额 .....	(180)
Total Value of Exports of Enterprises with Foreign Investment by City	
6-14 各市外商投资企业进口总额 .....	(181)
Total Value of Imports of Enterprises with Foreign Investment by City	
6-15 外商投资企业进出口主要指标 .....	(182)
Main Indicators on Imports and Exports of Enterprises with Foreign Investment	
6-16 外商投资企业出口主要商品数量和金额 .....	(183)
Volume and Value of Main Export Commodities of Enterprises with Foreign Investment	



6-17 外商投资企业进口主要商品数量和金额 .....	(185)
<i>Volume and Value of Main Import Commodities by Enterprises with Foreign Investment</i>	
6-18 私营企业进出口主要指标 .....	(187)
<i>Main Indicators on Imports and Exports of Private Enterprises</i>	
6-19 利用外资情况 .....	(189)
<i>Utilization of Foreign Capital</i>	
6-20 分方式利用外资 (2014 年) .....	(190)
<i>Utilization of Foreign Capital by Type (2014)</i>	
6-21 分行业外商直接投资 (2014 年) .....	(190)
<i>Foreign Direct Investment by Sector (2014)</i>	
6-22 分国别 (地区) 外商直接投资 .....	(191)
<i>Foreign Direct Investment by Country (Region)</i>	
6-23 各市外商直接投资 .....	(194)
<i>Foreign Direct Investment by City</i>	
6-24 对外经济技术合作情况 .....	(195)
<i>Economic and Technical Cooperation with Foreign Countries and Regions</i>	
6-25 分行业外商投资企业工商注册登记情况 (2014 年末) .....	(196)
<i>Registration Status of Enterprises with Foreign Investment by Sector (Year-end of 2014)</i>	
6-26 各市外商投资企业工商注册登记情况 (2014 年末) .....	(197)
<i>Registration Status of Enterprises with Foreign Investment by City (Year-end of 2014)</i>	
6-27 一类口岸开放使用情况 (2014 年末) .....	(198)
<i>Opening and Operating Status of Category-1 Ports (Year-end of 2014)</i>	
主要统计指标解释 .....	(199)
<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicators</i>	

## 七、能源、资源和环境

### **Energy, Resources and Environment**

简要说明 .....	(204)
<i>Brief Introduction</i>	
7-1 能源生产总量及构成 .....	(206)
<i>Total Production of Energy and its Composition</i>	
7-2 能源消费总量及构成 .....	(206)
<i>Total Consumption of Energy and Its Composition</i>	
7-3 综合能源平衡表 .....	(207)
<i>Overall Energy Balance Sheet</i>	
7-4 分行业能源消费总量和原煤、电力消费量 (2014 年) .....	(208)
<i>Consumption of Total Energy, Coal and Electricity by Sector (2014)</i>	
7-5 各市电力消费量 .....	(209)
<i>Electricity Consumption by City</i>	
7-6 各市单位 GDP 能耗增长速度 .....	(210)
<i>Energy Consumption per Unit of GDP by City</i>	
7-7 各市单位 GDP 电耗增长速度 .....	(211)
<i>Growth Rate of Electricity Consumption per Unit by GDP by City</i>	
7-8 各市单位工业增加值能耗增长速度 .....	(212)
<i>Growth Rate of Energy Consumption per Unit of Industrial Value-added by City</i>	



7-9	平均每天各种能源消费量 .....	(213)
	<i>Average Daily Energy Consumption by Variety</i>	
7-10	平均每人年生活用能源 .....	(213)
	<i>Annual per Capita Energy Consumption of Households</i>	
7-11	分品种生活能源年消费总量 .....	(214)
	<i>Annual Total Energy Consumption of Households by Variety</i>	
7-12	能源加工转换效率 .....	(214)
	<i>Efficiency of Energy Conversion</i>	
7-13	能源生产弹性系数 .....	(215)
	<i>Elasticity Ratio of Energy Production</i>	
7-14	能源消费弹性系数 .....	(216)
	<i>Elasticity Ratio of Energy Consumption</i>	
7-15	自然资源 (2014 年) .....	(217)
	<i>Natural Resources (2014)</i>	
7-16	各地区年平均气温 .....	(218)
	<i>Average Temperature by Region</i>	
7-17	各地区年降雨量 .....	(219)
	<i>Annual Precipitation by Region</i>	
7-18	各地区年日照时数 .....	(220)
	<i>Annual Sunshine Hours by Region</i>	
7-19	各市土地面积和人口密度 .....	(221)
	<i>Land Area and Population Density by City</i>	
7-20	环境保护基本情况 .....	(222)
	<i>Basic Conditions of Environmental Protection</i>	
7-21	各市“三废”排放情况 (2014 年) .....	(225)
	<i>Statistics on Discharge of Waste Water, Waste Gas and Solid Wastes by City (2014)</i>	
7-22	各市环境保护基本情况 .....	(226)
	<i>Basic Statistics on Urban Sanitation by City</i>	
	主要统计指标解释 .....	(228)
	<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicator</i>	

## 八、财政、银行和保险

### Government Finance, Banking and Insurance

	简要说明 .....	(234)
	<i>Brief Introduction</i>	
8-1	地方公共财政预算收支和增长速度 .....	(235)
	<i>Local Government General Budgetary Revenue and Expenditure and Their Growth Rates</i>	
8-2	地方公共财政预算收支基本情况 .....	(236)
	<i>Basic Conditions of Local Government General Budgetary Revenue and Expenditure</i>	
8-3	各市人均地方公共财政预算收入 .....	(237)
	<i>Per Capita Local Government General Budgetary Revenue by City</i>	
8-4	各市地方公共财政预算收支 .....	(238)
	<i>Local Government General Budgetary Revenue and Expenditure by City</i>	
8-5	中外资金融机构本外币存贷款余额 .....	(240)
	<i>Deposits and Loans in Foreign Currencies in Chinese and Foreign Financial Institutions Foreign Financial Institutions</i>	



8-6 中资金融机构人民币存贷款余额 .....	(241)
<i>Deposits and Loans in Renminbi in Chinese and Foreign Financial Institutions</i>	
8-7 各市中资金融机构基本情况 .....	(242)
<i>Basic Conditions of Chinese-funded Financial Institutions by City</i>	
8-8 各市中外资金融机构本外币存贷款 .....	(244)
<i>Deposits and Loans in Renminbi and Foreign Currencies in Chinese and Foreign Financial Institutions by City</i>	
8-9 各市金融机构储蓄存款 .....	(246)
<i>Savings Deposits in Financial Institutions by City</i>	
8-10 财产保险公司主要指标 .....	(248)
<i>Main Indicators of Property Insurance Companies</i>	
8-11 人身保险公司主要指标 .....	(249)
<i>Main Indicators of Life Insurance Companies</i>	
8-12 保险业务主要指标 .....	(250)
<i>Main Indicators of Insurance Business</i>	
8-13 分市原保险保费收入和赔付支出情况 (2014 年) .....	(251)
<i>Premium of Primary Insurance and Payment by City (2014)</i>	
主要统计指标解释 .....	(252)
<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicator</i>	

## 九、价格

### Price

简要说明 .....	(256)
<i>Brief Introduction</i>	
9-1 各种价格指数 .....	(257)
<i>Price Indices</i>	
9-2 各种价格定基指数 .....	(258)
<i>Fixed-base Price Indices</i>	
9-3 居民消费价格分类指数 (2014 年) .....	(259)
<i>Consumer Price Indices by Category (2014)</i>	
9-4 商品零售价格分类指数 (2014 年) .....	(261)
<i>Retail Price Indices by Category (2014)</i>	
9-5 居民消费价格分类指数 .....	(263)
<i>Consumer Price Indices by Category</i>	
9-6 商品零售价格分类指数 .....	(265)
<i>Retail Price Indices by Category</i>	
9-7 居民消费定基价格分类指数 (2014 年) .....	(267)
<i>Fixed-base Consumer Price Indices by Category (2014)</i>	
9-8 各市居民消费价格分类指数 (2014 年) .....	(269)
<i>Consumer Price Indices by Category and by City (2014)</i>	
9-9 各市服务项目价格分类指数 (2014 年) .....	(271)
<i>Service Price Indices by Category and by City (2014)</i>	
9-10 各市居民消费定基价格分类指数 (2014 年) .....	(272)
<i>Fixed-base Consumer Price Indices by Category and by City (2014)</i>	
9-11 工业生产者出厂价格指数 .....	(273)
<i>Producer Price Indices for Manufactured Goods</i>	



9-12	各市工业生产者出厂价格指数 .....	(274)
	<i>Producer Price Indices for Manufactured Goods by City</i>	
9-13	分行业工业生产者出厂价格指数 .....	(275)
	<i>Producer Price Indices for Manufactured Goods by Sector</i>	
9-14	工业生产者购进价格指数 .....	(276)
	<i>Producer Price Indices for Purchased Goods</i>	
9-15	固定资产投资价格指数 .....	(276)
	<i>Price Indices for Investment in Fixed Assets</i>	
9-16	农业生产资料价格分类指数 .....	(277)
	<i>Rice Indices for Means of Agricultural Production by Category</i>	
9-17	农产品生产者价格指数 .....	(278)
	<i>Producer Price Indices for Agricultural Products</i>	
	主要统计指标解释 .....	(279)
	<i>Explanatory Notes on Main Statistical Indicator</i>	

## 十、人民生活

	<b>People's Living Conditions</b>	
	简要说明 .....	(284)
	<i>Brief Introduction</i>	
10-1	全省常住居民家庭基本情况 .....	(285)
	<i>Basic Conditions of All Permanent Households in the Province</i>	
10-2	全省常住居民家庭平均每百户年末主要耐用消费品拥有量 .....	(286)
	<i>Number of Major Durable Consumer Goods Owned per 100 Permanent Households</i>	
10-3	全省常住居民家庭年末住房情况 .....	(287)
	<i>Housing Condition of All Permanent Households in the Province at the Year-end</i>	
10-4	各市全体常住居民人均可支配收入与消费支出 (2014 年) .....	(288)
	<i>Per Capita Disposable Income and Consumption Expenditure of Urban Permanent Households by City(2014)</i>	
10-5	城镇常住居民家庭基本情况 .....	(289)
	<i>Basic Conditions of Urban Permanent Households</i>	
10-6	历年城镇常住居民人均可支配收入及生活消费支出 .....	(290)
	<i>Per Capita Disposable Income and Consumption Expenditure of Urban Permanent Households</i>	
10-7	按收入五等份分组的城镇常住居民家庭平均每人收支及构成 (2014) .....	(291)
	<i>Per Capita of Disposal Income and Expenditure and and Composition of Urban Permanent Households by Income Quintile (2014)</i>	
10-8	城镇常住居民家庭年末住房情况 .....	(292)
	<i>Housing Condition of the Urban Permanent Households at the Year-end</i>	
10-9	各市城镇常住居民人均可支配收入与消费支出 (2014 年) .....	(293)
	<i>Per Capita Disposable Income and Consumption Expenditure of Urban Permanent Households by City (2014)</i>	
10-10	农村常住居民家庭基本情况 .....	(294)
	<i>Basic Conditions of Rural Permanent Households</i>	
10-11	历年农村常住居民人均收入及生活消费支出 .....	(295)
	<i>Per Capita Income and Consumption Expenditure of Rural Households</i>	